

REFERAT Seniorrådet d. 11-06-2025

Mødedato Onsdag d. 11. juni 2025 kl. 10:15

Mødested Kultur- og Borgerhuset, Engen

Indholdsfortegnelse

Mødedeltagere.....	3
Godkendelse af dagsorden.....	4
Bemærkninger til referatet fra mødet den 14. maj.....	5
Emner til beslutning.....	6
Emner til opfølgning.....	7
Emner til orientering.....	8
Nyt fra forvaltningen.....	9
Råd, udvalg mv.....	10
Evt.....	12

Seniorråd: Niels Erik Tulstrup, John Riisgaard, Berit Bredelund Nielsen, Lisa Rydendahl, Kirsten Søe Jørgensen

Referent: Louise Barkan Staal (Udviklingskonsulent, Center for Pleje og Omsorg)

Afbud: Lone Brinchmann Jensen, Lene Thaaning Steffensen

Godkendt

referat udsendt med dagsordenen

Under punkt 4f - der er aftalt møde med formanden for Ældresagen i Vallensbæk

3.1 Emner til møde med Jytte Bendtsen august 2025

- *Hvad er planerne for at imødekomme manglen på ældreboliger i Vallensbæk, jf. kapacitetsprognosen.*
- *Hvad giver Annette Heins pensionering af overvejelser omkring kommunens fremtidige organisering?*
- *Status på implementering af ældreloven - Hvordan er den kommet fra start?*
- *Noget nyt vedr. sundhedsreformen?*
- *Madservice – Hvordan fungerer fritvalgs-beviser i praksis?*
- *Seniorrådet orienterer om:*
 - *Møde med Diakonissestiftelsen i 4. kvartal*
 - *Pakkeapotek besøg udskudt*
 - *Status på elevator-henvendelse*
 - *Borgermøde i 2. halvår 2025*

3.2 Emne og tidspunkt for et borgermøde i 2. halvår 2025

Emne: Ældreloven

- *Susanne har meldt retur hun gerne vil holde oplæg om Ældreloven på et borgermøde. Og hvordan har kommunen tænkt sig civilsamfundet skal inddrages.*
- *Drøftelse og gruppearbejde: "Hvordan får man inddraget civilsamfundet?"*

Dato: 20/10 – foreløbig dato (Niels Erik tjekker op og vender retur). Kl. 18.30-20.30. Ny dato er aftalt over mail efter mødet. Datoen bliver 27/10. John booker Havet. Niels Erik booker Susanne Ormstrup og laver udkast til program.

3.3 Tidspunkt for besøg af Diakonissestiftelsen i 4. kvartal 2025

Mail af 20. maj fra Niels Erik

Seniorrådsmødet i november, samtidig med Jytte er til mødet. Niels Erik sørger for Diakonissen bliver inviteret.

4.1 Dosispakket medicin

Besøg - Mail af 2. juni fra Niels Erik

Pakkeapoteket skal flytte og der kan derfor ikke arrangeres et besøg i år.

4.2 Elevator

Mail af 2. juni fra Niels Erik

Claus fra Handicaprådet og Niels Erik er ved at finde ud af hvad man ønsker at drøfte med DSB, så man kan få arrangeret et møde med DSB og borgmesteren. Der er fremkommet nye oplysninger om at elevatoren godt kan være der, modsat de tidligere oplysninger. Det er primært utryghedsskabende foranstaltninger, som er argumentet, for ikke at bygge elevatoren.

4.3 Henvendelse om bænke

Kirsten har ikke fået svar, men alle bænke i kommunen er med ryglæn. Seniorrådet ser tiden an i forhold til Rådhuspladsen og gangstien til letbanen.

4.4 Kapacitetsprognosen

Kapacitetsprognosen viser en mangel på ældreboliger – både for nuværende og fremtidigt behov. Dette drøftes med Jytte.

5.1 Høring vedr. udbudsmateriale om Madservice

Mail af 26. maj fra Niels Erik

Intet at bemærke

5.2 Forslag til Mulighedskataloget

Mail af 2. juni fra Niels Erik

Intet at bemærke

5.3 Sag om årsrapport for Genoptræningen 2024

Mail fra Louise d. 4. juni

Ingen bemærkninger

6.1 Ansættelse af borgervejleder

Der er et ønske om at Seniorrådet møder Borgerrådgiverne, når disse er ansat. Hvordan er det tænkt i forhold til de to rådgivere – Vil de begge betjene alle kommuner eller vil den ene betjene Vallensbæk? Louise går videre med forespørgslen.

6.2 Andet

Ældreloven – forberedelserne kører som planlagt. Der er informationsmateriale til borgerne på vej. Personalet er forberedt og ser frem til at komme i gang med at arbejde efter ældreloven

7.1 Vestegnens Ældreråd

Facebookgruppe?

Der er ikke ønske om at lave en gruppe. Seniorrådet synes det samarbejde der er nu fungerer og de ser ikke et behov for facebookgruppen. Niels Erik melder retur.

7.2 Danske Ældreråd (Niels Erik)

Mail fra Niels Erik vedr. rejsekortet.

Der bliver konference d 7. oktober i Vejle. Emnet er ikke meldt ud endnu
â€‹â€‹

7.3 Regionsældrerådet

Møde d. 16. juni.

Niels Erik deltager. John har ikke mulighed for at deltage.

7.4 Indkøbsturene (Berit og Lene)

Intet nyt. Næste tur er til august. â€‹â€‹

7.5 â€‹â€‹Svømmehallen (John)

Intet nyt fra John – Der afholdes ingen møder i styregruppen.

Niels Erik har fået fortalt af borgmesteren (på skovturen i går), at der afventes på vandpåfyldning, for at teste systemer mv. og at kommunen overtager svømmehallen fra entreprenøren d. 1/10.

John synes det er mærkværdigt, at styregruppen ikke orienteres om udviklingen.

Børne og kulturudvalget har behandlet sagen med fastsættelse af priser for svømmehallen. En indgangsbillet for pensionister står til at koste 30kr. - årskort 1250kr. Seniorrådet har afgivet høringssvar. Mens seniorgymnastik kun koster 400kr årligt for en gang ugentligt (440kr for sæsonen 2025/2026).”. Seniorrådet finder prisforskellen mærkværdig. Seniorrådet vil henvende sig til Jytte Bendtsen og Henrik Rasmussen før økonomiudvalgs-mødet om dette. Niels Erik laver udkast og sender rundt.

7.6 â€‹â€‹â€‹â€‹â€‹â€‹â€‹Udbygning af daghjemmet, Højstruphave (Kirsten og Lene)

Der er indvielse på mandag – styregruppen er inviteret.

7.7 Forenings- og Frivillighedsudvalget (John – Kirsten suppleant)

Evt. nyt om priser mv. for svømmehallen.

Intet nyt fra udvalget

7.8 â€‹â€‹â€‹â€‹â€‹â€‹â€‹Social- og Sundhedsudvalget (Berit, Kirsten og Lone)

Der er drøftet helhedspleje, mænds sundhedsuge, Diakonissestiftelsen har haft møde med beboerne og pårørende på Rønnebo, og de forebyggende indsatser. I sidstnævnte er der indskrevet, at der kommer en evaluering efter et år. Der kommer ligeledes en statusrapport på helhedspleje i SSU omkring årsskiftet, som sendes til Seniorrådet til den tid.

7.9 â€‹â€‹â€‹â€‹â€‹â€‹â€‹â€‹â€‹â€‹â€‹â€‹â€‹Klima-, Teknik- og Miljøudvalget (Lone og John)

Ikke noget relevant for Seniorrådet.

7.10 Handicaprådsmøde

Der er holdt møde d. 14/5. Der er gennemgået tilgængelighedsrapporten fra God Adgang. Handicaprådet vil lave et forslag til mulighedskataloget for at få forbedret forholdene, som rapporten viser.

7.11 â€‹â€‹â€‹â€‹â€‹â€‹â€‹Aktivitetsudvalget (Lisa og Kirsten)

Der er tilbagemelding om skovturene var gode, men flere gav også udtryk for det var en lang dag. Der er aktivitetsudvalgsmøde i september hvor skovturene evalueres. Kirsten har

foreslået en evaluering blandt deltagerne tidligere, som der ikke var stemning for. Men tilbagemeldingerne tages naturligvis med til mødet i september

7.12 ~~â€œâ€œâ€œâ€œâ€œâ€œâ€œ~~Beboer- og Pårørenderåd (Lene og Kirsten)

Der er årsmøde 19/6 – Kirsten og Lene er indbudt

7.13 ~~â€œâ€œâ€œâ€œâ€œâ€œâ€œ~~Redaktionsudvalget (John og Niels Erik)

Intet nyt

7.14 ~~â€œâ€œâ€œâ€œâ€œâ€œâ€œ~~Brugerbestyrelsen, Seniorhuset (Lisa)

Mail af 27. maj fra Niels Erik

Tilgængelighedsrapport

Tilgængelighedsrapporten er ikke blevet drøftet på mødet i brugerbestyrelsen – blot konstateret den var lavet. Der skal være sommerfest på Korsagergaard d. 18/6. Der er 150 tilmeldte.

7.15 ~~â€œâ€œâ€œâ€œâ€œâ€œâ€œ~~Deltagelse i evt. fremtidige eksterne møder

~~â€œâ€œâ€œâ€œâ€œâ€œâ€œ~~Intet at tilføje.

Opgørelse over Flexture – drøftes til augustmødet. Louise følger op på overblik over flexture for 2024.